

Endresiella Schltr. nov. gen. — Sepala valde inaequalia, extus sparsim furfuracea, intermedium ligulato-oblongum, obtusiusculum, lateralia oblique ovata, obtusiuscula, basi, dilatata et usque infra medium connata saccum semiglobosum, obtusum formantia. Petala oblique linearia, obtusiuscula, patentia, sepalis subaequilonga. Labellum petalis aequilongum columae pedi arcte adnatum, hypochilio decurvo circuitu ovato, basi in callum erectum semiteretem, antice carinatum, apice nasuto-rostrato porrectum ornato, mesochilio porreto, late ligulato, brevi porrecto, incrassatione excavata antice bilobulata cum apiculo interjecto fere omnino obtecto, epichilio e basi angustiore rhomboe-ovato, apiculato, adscendente. Columna semiteres, brevis, crassiuscula, paulo obliqua, pede perbrevi

cum basi labelli connato, glabra; rostello brevi, triangulo. Anthera quadrato-cullata, obtusiuscula, glabra. Pollinia 2, oblanceolato-oblonga, stipite gracili polliniis fere aequilongo, viscidio rotundato, satis magno. Ovarium sessile cylindraceum, vix tortum, leviter furfuraceum.

Planta epiphytica, habitu *Stanhopeae* sed multo minor; pseudobulbis approxinatis, ovatis, unifoliatis; folio late elliptico, breviter et obtusiuscule acuminato, coriaceo, basi in petiolum brevem contracto; inflorescentia juxta basin pseudobulborum nata, deflexa, pedunculo vaginis 4—5 satis magnis obtecto, racemo subdense 3—5-floro, deflexo; bracteis ovarium amplectentibus et paululo excedentibus; floribus carnosulis, pallidis illis *Schlismiae* similibus sed paulo minoribus. — Species singula adhuc nota costaricensis.

Es bereitet mir eine große Genugtuung, hier eine ganz ausgezeichnete neue Orchideengattung dem bekannten Erforscher der Orchideenflora von Costa Rica, Endres, widmen zu können, dessen riesige, mit wunderbar ausgeführten Zeichnungen versehenen Sammlungen, noch zum großen Teil unbearbeitet, im Herbar Reichenbach der Bestimmung harren.

Das neue Genus dürfte am besten neben *Schlismia* untergebracht werden, mit der es am nächsten verwandt, aber durch den Bau der Lippe und die Säule gut unterschieden ist.